
Zápis z jednání finančního výboru č. 2024/04 
 

Termín a místo jednání:  28. 5. 2024 v malé zasedací místnosti Městského úřadu Mikulov 

Přítomni:   JUDr. Mihalík, RNDr. Matuška, Ing. Marcinčák, Ing. Mihalík, 
Ing. Daniel, doc. Rajchlová, Ing. Vítková, Mgr. Jedlička 

Omluveni:   Mgr. Kmetová 
 
Hosté: Mgr. Kocábová 
Zapisovatelka:   Ing. Ingrid Klanicová 
     
 

Jednání zahájil předseda.  Přivítal přítomné. 
Schválený program jednání: 
 
Program: 
 

1. Informace předsedy k činnosti a pánu jednání FV 
2. Návrh závěrečného účtu města Mikulov za r. 2023 
3. Pravidla pro nakládání s městským majetkem 
4. Různé 

 
Předseda uvedl, že jednání je plánované cca do 19.30 hodin. 
 
Bod 1. programu 
Dále předseda výboru konstatoval, že měl představu o činnosti finančního výboru takovou, že zde může 
kdokoliv otevřít, jakékoliv téma, pakliže s ním budou souhlasit ostatní a bude zde potřeba a ochota jej 
probrat. S ohledem na přístup některých členů FV nicméně uvedl, že dále již nebude iniciativně 
předkládat návrhy na řešení věcí mimo schválený plán činnosti. Zároveň však umožní (resp. tomu 
nebude nikterak bránit) projednání záležitosti, která vzejde z podnětu kteréhokoliv člena FV, 
zastupitele či jiné osoby. 
 
Předseda sám se pak bude věnovat Pravidlům pro nakládání s městským majetkem. 
 
Ing. Marcinčák – navrhuje ve FV projednat Koncepci cestovního ruchu s ohledem na podstatný vliv na 
město. V této souvislosti uvedl, že na jednání FV v lednu 2024 při debatách o cestovním ruchu 
zdůraznil jeho důležitost a přínosy pro město. Byl proti opatřením, které by měli turismus omezovat, 
a chtěl by se spíše zaměřit na mitigaci negativních externalit turismu. Viděl neúplnou 
koncepci/analytickou část a ta potvrzuje jeho tvrzení. Turismus přináší městu a jeho obyvatelům 
desítky a stovky milionů korun. Ročně. To jak se bude turismus rozvíjet nebo utlumovat, bude mít 
velký vliv na finance města a navazuje to nějakým způsobem na strategický plán – který by se, také 
měl průběžně probírat s FV – a to se také neděje. 
 
 
 
RNDr. Matuška vznesl dotaz na průběh projednání zápisů na jednání ZM dne 22. 5. 2024 (bod. 5) a 
hlasování k němu. Klanicová odpověděla, že nebyly k materiálu připomínky. Matuška pak upozornil na 



nesoulad textu usnesení a obsahu materiálu, kdy byl schválený zápis z jednání FV ze dne 5.32024, i 
když se v tomto termínu jednání nekonalo. Pak se dotázal, proč k veřejně přístupnému podkladu 
(Konsiliář) není přiložena k zápisu z jednání FV dne 28.2.2024 příloha č. 1 Podnět RNDr. Matušky 
(správě má být “Připomínky k organizaci jednání FV zastupitelstva města (ZM) Mikulov” ze dne 25. 2. 
2024 ). Klanicová vysvětlila, že v přístupu zastupitelů a jejich podkladech tento materiál je přiložený, 
pouze pro veřejnost není k dispozici. Nakonec sdělil, že se domnívá, že v textu usnesení FV z 11. 4. 2024 
(“FV navrhuje předložit ZM návrh na vydání nařízení obecné povahy, které bude řešit navýšení 
koeficientů u nemovitostí bez TP nejpozději v r. 2025 s účinností od 1. 1. 2026”) je obsahový rozdíl oproti 
schválenému usnesení ZM z 22. 5. 2024 v části III., kdy ZM ukládá “FV zpracovat návrh na vydání 
nařízení obecné povahy, které bude řešit navýšení koeficientů u nemovitostí bez TP nejpozději v r. 2025 
s účinností od 1. 1. 2026”. Klanicová k tomu vysvětlila, že je to v pořádku a není v tom problém. 
 
Bod 2 programu 
Klanicová shrnula základní údaje k návrhu závěrečného účtu za r. 2023. Uvedla, že rozpočet skončil 
přebytkem ve výši 48.306 tis. Kč. Výdaje činily 551.172 tis. Kč po konsolidaci tis. Kč 322.469 tis. Kč. 
Běžné výdaje za r. 2023 vzrostly o 12.338 tis. Kč a kapitálové výdaje o 588 tis. Kč. 
K 31. 12. 2023 mělo město Mikulov na základních běžných účtech zůstatek 178.259.918 Kč z toho na 
spořícím účtu 101.091.832 a na běžných účtech fondů 1.692.077 Kč. Na termínovaném vkladu 
17.307.500 Kč. Celkem 197.259.495,90 Kč 
 
Návrh usnesení: 
FV doporučuje ZM schválit závěrečný účet za r. 2023. 
 
 
Hlasování: 

Jméno 
PRO 

PROTI 
ZDRŽEL 
SE 

V. Mihalík x   

Vl. Mihalík x   

Rajchlová x   

Matuška x   

Marcinčák x   

Jedlička x   

Vítková x   

Daniel x   

CELKEM 8 x x 

 
Usnesení bylo přijato. 
 
Bod 3 programu 
Předseda FV představil členům FV koncept pravidel pro nakládání s městským majetkem zpracovaným 
pracovní skupinou s tím, že tato budou před definitivním zpracováním představena radě města.  
 
Bod 4 programu 
Členové dále diskutovali o: 
 

a) Participativní rozpočet – nutné analyzovat připomínky 
 

b) Výdaje na studie a projekty 
 



Ing. Marcinčák – požaduje přehled zpracovaných projektů za r. 2023. Připomněl, že přehled studií a 
projektů byl v dlouhodobém plánu FV, probíralo se to několikrát a proběhla k tomu i poměrně dlouhá 
emailová komunikace. 
 
Ing. Mihalík – projekty by měly být dostupné i veřejnosti, navrhuje za tímto účelem upravit web 
města, tj. část „Projekty“ a doplnit o „připravované“. 
 
Členové se shodli, že by bylo vhodné, aby zastupitelé měli přehled a přístup k studiím a projektům. 
Dále se diskutovalo, zda je vhodné veškeré informace z této oblasti uveřejňovat na webových 
stránkách města, tj. zejména jde-li teprve o vizi či záměr.  
 
Návrh usnesení: 
FV doporučuje ZM uložit vedení města zpřístupnění studií a projektů vhodným způsobem 
zastupitelům. 
 
Hlasování: 
 
Hlasování: 

Jméno 
PRO 

PROTI 
ZDRŽEL 
SE 

V. Mihalík x   

Vl. Mihalík x   

Rajchlová x   

Matuška x   

Marcinčák x   

Jedlička x   

Vítková x   

Daniel x   

CELKEM 8 0 0 

 
Usnesení bylo přijato. 
 
Jednání bylo ukončeno v 19.40 hod. 
 
Příští jednání FV se uskuteční ve středu 19.6.2024 v 17.30 hod. 
 
 
 
Zapsala: Klanicová Ingrid 
 
 
 
Zapsala: Klanicová Ingrid 
 
 
 
 
 
Ověřil:  JUDr. Mihalík 
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